
PROTOKÓŁ NR VIII/07
z Sesji Rady Gminy Lipka

odbytej dnia 10 sierpnia 2007 roku
w Gminnym Ośrodku Kultury w Lipce

Spotkanie odbyło się w godzinach: od 12°° do  1405.
W spotkaniu udział wzięło:
• 13 radnych (nieobecna radna J. Supernat oraz radny H. Radzicki), 
• 13 sołtysów
• zaproszeni goście.
Listy obecności stanowią załączniki Nr 1,  Nr 2 oraz Nr 3 do niniejszego protokołu.

Termin, miejsce i porządek obrad podany został do publicznej wiadomości w sposób zwyczajowo
przyjęty – załącznik Nr 4 i 5.

1. Otwarcie Sesji.
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik otworzył VIII Sesję dziękując za przybycie
wszystkim radnym, sołtysom oraz zaproszonym gościom.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
Prowadzący obrady stwierdził,  że na 15 radnych wg listy obecności w posiedzeniu uczestniczy  
12 radnych wobec tego Rada jest władna podejmować prawomocne uchwały. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik przeczytał porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
6. Sprawy różne i zapytania uczestników sesji.
7. Podjęcie uchwały w sprawie:
a) zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania długoterminowego,
b) zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki

Wodnej w Poznaniu,
c) przeznaczenia nieruchomości do zbycia – Wielki Buczek nr 45/10 (zlewnia mleka),
d) zbycia nieruchomości stanowiących mienie gminne – Trudna nr 167/10 (podwórko),
e) zbycia nieruchomości stanowiących mienie gminne – Łąkie nr 46/5 (ogródek),
f) zbycia nieruchomości stanowiących mienie gminne – Trudna nr 218/3 (grunty orne),
g) zbycia nieruchomości stanowiących mienie gminne – Lipka nr 487/4 (działka budowlana),
h) zbycia nieruchomości stanowiących mienie gminne – Lipka nr 487/5 (działka budowlana),
i) zbycia nieruchomości stanowiących mienie gminne – Lipka nr 487/6 (działka budowlana),
j) zbycia nieruchomości stanowiących mienie gminne – Nowe Potulice nr 58/3 (siedlisko),
k) zbycia nieruchomości stanowiących mienie gminne – Smolnica nr 57/2 (działka),
l) zbycia nieruchomości stanowiących mienie gminne – Lipka nr 260/1 (spęd),
m) zbycia nieruchomości stanowiących mienie gminne – Smolnica nr 57/1 (spalony budynek),
n) przejęcia nieruchomości na mienie gminne Lipka nr 7/12 (biurowiec – Os. Winiarnia),
o) zmiany budżetu gminy na 2007 rok, 
8. Informacja Wójta o działalności w okresie międzysesyjnym.

Zakończenie sesji

Następnie zaproponował zmianę w punkcie 7, podpunkt „c” porządku obrad dotyczącym projektu
uchwały w sprawie  przeznaczenia nieruchomości do zbycia – Wielki  Buczek nr 45/10 (zlewnia
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mleka), w punkcie 7 podpunkt „e” w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących mienie gminne –
Łąkie nr 46/5 (ogródek) oraz punktu 7 podpunkt „n” w sprawie przejęcia nieruchomości na mienie
gminne Lipka nr 7/12 (biurowiec – Os. Winiarnia).
Na wniosek radnych podczas prac komisji stałych radni zaproponowali usunąć te projekty uchwał z
porządku obrad.

Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik zaproponował głosowanie w sprawie usunięcia
punktu 7 „c”, „e”, „n” z porządku obrad VIII Sesji Rady Gminy:
„za”

12 osób (nieobecny radny Tuschik, radny Ra-
dzicki i radna Supernat)
„przeciw”  

  0 osób
„wstrzymało się”   0 osób
Radni jednogłośnie przyjęli proponowane zmiany w porządku obrad VIII Sesji Rady Gminy Lipka.

Kolejno  Przewodniczący  Rady  Gminy  pan  Ryszard  Pacholik  zaproponował  wprowadzić  nowy
punkt porządku obrad 7 „p” - dotyczący projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu gospodar-
czego przez Gminę Lipka na lata 2008-2013. W związku z powyższym zaproponował głosowanie
za przyjęciem nowego punktu 7 „p” do porządku obrad VIII sesji:
„za”

10 osób (nieobecny radny Tuschik, radny Radzicki i radna Supernat)
„przeciw”   0 osób
„wstrzymało się”    2 osoby (radna Kachelek oraz radna Marzec)
Radni większością głosów przyjęli proponowane zmiany wprowadzone do porządku obrad.

O godzinie 1210 przybył radny P. Tuschik.

Nawiązując do wprowadzonych zmian radna Wanda Marzec poinformowała, że w proponowanym
programie gospodarczym na lata 2008-2013 nie zostało ujęte wykonanie drogi w kierunku Huty.
Następnie głos zabrała radna Leonarda Kachelek, według której program gospodarczy nie zawiera
także wykonania drogi w kierunku Batorowo – Buka. Zwróciła uwagę, że mieszkańcy, których nie-
ruchomości znajdują się przy tej drodze (p. Serówka, p. Bukowscy) uwzględniają partycypację w
kosztach wykonania drogi. Ponadto program gospodarczy nie zakłada wykonania oświetlenia we
wsi Białobłocie. Ponadto poinformowała, że mieszkańcy wsi Batorowo liczą na to, że po sprzedaży
nieruchomości stanowiącej mienie gminne – byłej szkoły w Batorowie część środków finansowych
zostanie przeznaczona na finansowanie zadania w samej wsi Batorowo.

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik poinformował, że protokół z poprzedniej Sesji
był  do  wglądu  w  Urzędzie  Gminy,  radni  mogli  się  z  nim  zapoznać.  Po  stwierdzeniu,  
że  nie  zgłoszono  poprawek  zaproponował  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  protokołu  
z VII Sesji Rady Gminy Lipka:
„za”

13 osób
„przeciw”  

  0 osób
„wstrzymało się”   0 osób
Protokół  z  VII Sesji  Rady Gminy Lipka został  przyjęty jednogłośnie.  (Nieobecni:  radna Jolanta
Supernat oraz radny Henryk Radzicki).

5. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
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• Radny Krzysztof  Olczak złożył wniosek,  aby Urząd Gminy zalecił  wykonanie oznakowania
przez właścicieli w obiektach produkcyjnych, które go nie posiadają.

• Radny Jacek Bieluszko kolejny raz złożył wniosek o przekazanie „łódki” żwiru na potrzeby
każdej wsi.

• Radna  Urszula  Skrentna  wnioskowała  o  wystosowanie  pismo  do  Powiatowego  Zarządu  Dróg  
o  wykonanie  pasów  dla  pieszych  na  ulicy  IV  Dywizji  Piechoty  w  pobliżu  przedsiębiorstwa
„EUROMASZ”, usytuowanie nowych znaków drogowych na terenie gminy oraz o przeniesienie
oznakowania ograniczającego prędkość do 40 km/ha do tablicy wskazującej tereny zabudowane.
Ma to na celu ograniczenie prędkości w całej miejscowości. Zwróciła uwagę na witacz znajdujący
się przed wsią Stołuńsko – jest on bardzo zniszczony i należy go wymienić na nowy.

Odpowiedź Wójta na wnioski radnych:
Odnosząc się do wypowiedzi radnej Wandy Marzec oraz Leonardy Kachelek, Wójt poinformował,
że  wykonanie  drogi  w kierunku Huty jest  wątkiem,  który może  zostać  poddany pod dyskusję.
Poinformował, że zadania realizowane w ramach WRPO są to zadania duże, na które gmina może
otrzymać dofinansowanie. Pozostałe zadania będą mogły zostać zrealizowane w ramach własnych
środków. Nawiązując do wniosków radnej Leonardy Kachelek powiadomił, że przetarg na sprzedaż
byłej szkoły w Batorowie odbył się i najkorzystnijsza oferta opiewa na kwotę 170 tys. zł. Oferent
wpłacił 10 % wadium w terminie, jednakże do samej sprzedaży jeszcze nie doszło. O przeznaczenie
środków ze sprzedaży tej nieruchomości zdecyduje Rada Gminy.
Na wniosek radnego Krzysztofa Olczaka Wójt poinformował, że nie zna przepisu prawnego, który
mógłby  nakazać  właścicielom  wykonanie  owego  oznakowania,  jednakże  takie  możliwości  ma
Państwowa Straż Pożarna. 
Nawiązując do wniosku Jacka Bieluszko, Wójt poinformował, że przekazanie żwiru dla każdej wsi
nie stanowi problemu i zostanie to wykonane. 
Odnosząc  się  do  wniosków  złożonych  przez  radną  Skrentną,  wskazał  że  zostanie  wykonane
przejście dla pieszych na ulicy Kościuszki – przy kapliczce. Poinformował, że zostało wystosowane
pismo do Wojewódzkiego Zarządu Dróg w sprawie pozostałych wniosków. Z kolei witacze, które
są zniszczone zostaną usunięte i powstaną w tym miejscu nowe. 

6. Sprawy różne i zapytania uczestników sesji. 
• Jako  pierwszy  głos  zabrał  pan  Mirosław  Smak  –  przedsiębiorca,  który  złożył  wniosek  o

udrożnienie drogi gminnej na działce nr 14. Nie wykonywanie regularnego odkrzaczania owej
drogi  powoduje  brak  możliwości  dojazdu  do  pól  należących  do  przedsiębiorstwa  rolnego
„FARMER”.

• Kolejno głos zabrał sołtys wsi Scholastykowo, Jan Judycki, który wnioskował o interwencję  
w ZUW „Krajna” w Złotowie w sprawie poprawienia warunków zaopatrzenia mieszkańców wsi
w wodę. 

• Następny wnioski złożył sołtys wsi Wielki Buczek, Ryszard Glugla. Pierwszy dotyczył remontu
drogi w kierunku wsi Wielki Buczek. Do tej pory został wykonany niewielki odcinek. Kolejno
p. Glugla zapytał, dlaczego we wsi Wielki Buczek nie ma pracowników, którzy wykonywaliby
prace porządkowe. 

• Sołtys wsi Łąkie pani Bernadeta Lach wnioskowała o ujęcie w budżecie gminy na kolejny rok
poprowadzenie  sieci  wodociągowej  przy  drodze  w  kierunku  Łąkie  (gorzelnia)  –  Lipka.
Poprosiła o zgodę w sprawie wykorzystania wiatrołomów - topól znajdujących się przy jeziorze
w Łąkie. Ponadto poprosiła o wydzielenie części gruntu przy jeziorze na potrzeby mieszkańców
wsi, gdyż planowana jest tam impreza. 

• Radna Wanda Marzec zapytała, czy żwir znajdujący się przy przystanku autobusowym we wsi
Łąkie może zostać wykorzystany na cele wsi. 

• Sołtys  wsi  Czyżkowo,  pan  Bolesław  Szyca,  złożył  wniosek  o  wprowadzenie  oznakowania
dotyczącego ograniczenia prędkości do 40 km/ha na obszarze całej miejscowości ze względu na
istniejące niebezpieczeństwo. Poinformował, że spróchniałe drzewa przy drodze w kierunku wsi
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Czyżkowo do tej pory nie zostały ścięte – jedynie oznaczone do ścinki.
• Przedsiębiorca pan Grzegorz Schienke przypomniał, że gmina nie posiada lokalizacji dla sprzętu

wykonującego  zadania  z  zakresu  gospodarki  komunalnej.  Zwrócił  uwagę,  że  GS  „SCH”  
w Lipce dokonuje sprzedaży budynków magazynowych. 

Odpowiedź Wójta na pytania:
Odpowiadając  na  pytanie  pana  M.  Smak,  Wójt  poinformował,  że  odkrzaczenie  drogi  zostanie
wykonane do jesieni w ramach robót publicznych. 
Na  wniosek  sołtysa  Wielkiego  Buczka  pana  Ryszarda  Glugli,  Wójt  odpowiedział,  że  osoby
zatrudnione w ramach prac społecznie-użytecznych wykonują prace porządkowe w poszczególnych
wsiach. Niestety ze wsi Wielki Buczek nie zgłosiła się żadna osoba, która podjęłaby się pracy w
ramach tych prac. 
Na wniosek pani  Bernadety Lach – sołtysa wsi  Łakie,  Wójt  wskazał,  że  Urząd Gminy posiada
drewno niezbędne do wykonania ławek. Należy jedynie złożyć wniosek o jego przekazanie na cele
społeczne  dla  wsi  Łąkie.  Nawiązując  do  wyznaczenia  gruntu  leżącego  przy  jeziorze,  Wójt
poinformował,  że  zostanie wystosowane pismo do właściciela  gruntu  – Agencji  Nieruchomości
Rolnych w tej sprawie. 
Kierownik Referatu Komunalnego pan Grzegorz Józefko poinformował radną Wandę Marzec, że
żwir  znajdujący  się  przy  przystanku  autobusowym  może  zostać  wykorzystany  na  potrzeby
mieszkańców. 
Odpowiadając na wniosek sołtysa wsi Czyżkowo, Wójt poinformował, że zostanie złożony wniosek
do Powiatowego Zarządu Dróg w sprawie wycinki drzew oraz ograniczenia prędkości we wsi.  
Na informacje przekazane przez pana Grzegorza Schienke, Wójt odpowiedział, że prowadzone były
rozmowy w sprawie kupna budynków należących do GS z Prezesem Spółdzielni, jednakże kwota
proponowana jest zbyt wysoka. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie:

a) zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania długoterminowego
Zastępca Skarbnika pani Barbara Józefko omówiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady Gminy
pan Ryszard Pacholik  otworzył  dyskusję  nad  projektem uchwały.  W związku  z  brakiem pytań
zaproponował głosowanie za przyjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie
zaciągnięcia zobowiązania długoterminowego:
„za”

13 osób
„przeciw”  

  0 osób
„wstrzymało się”   0 osób (nieobecny radny Radzicki, radna
Supernat)
Uchwała  Nr  VIII/63/07  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  zobowiązania
długoterminowego została przyjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 6 niniejszego protokołu. 

b) zmiany uchwały  w sprawie  zaciągnięcia pożyczki  z  Wojewódzkiego Funduszu Ochrony
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
W związku z brakiem pytań zaproponował głosowanie za przyjęciem projektu uchwały w sprawie
zmiany  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu:
„za”

13 osób
„przeciw”  

  0 osób
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„wstrzymało się”   0 osób (nieobecny radny Radzicki, radna
Supernat)
Uchwała  Nr  VIII/64/07  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  
z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Poznaniu  została
przyjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 7 niniejszego protokołu. 

d) zbycia nieruchomości stanowiących mienie gminne – Trudna nr 167/10 
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
W związku z brakiem pytań zaproponował głosowanie za przyjęciem projektu uchwały w sprawie
zbycia nieruchomości stanowiących mienie gminne:
„za”

13 osób
„przeciw”  

  0 osób
„wstrzymało się”   0 osób (nieobecny radny Radzicki i radna
Supernat)
Uchwała  Nr  VIII/65/07  w  sprawie  zbycia  nieruchomości  stanowiącej  mienie  gminne  została
przyjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 8 niniejszego protokołu. 

f) zbycia nieruchomości stanowiących mienie gminne – Trudna, działka nr 218/3
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
W związku z brakiem pytań zaproponował głosowanie za przyjęciem projektu uchwały w sprawie
zbycia nieruchomości stanowiącej mienie gminne:
„za”

13 osób
„przeciw”  

  0 osób
„wstrzymało się”   0 osób (nieobecny radny Radzicki i radna
Supernat)
Uchwała  Nr  VIII/66/07  w  sprawie  zbycia  nieruchomości  stanowiącej  mienie  gminne  została
przyjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 9 niniejszego protokołu. 

g) zbycia nieruchomości stanowiących mienie gminne –Lipka, działka nr 487/4
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
W związku z brakiem pytań zaproponował głosowanie za przyjęciem projektu uchwały w sprawie
zbycia nieruchomości stanowiącej mienie gminne:
„za”

13 osób
„przeciw”  

  0 osób
„wstrzymało się”   0 osób (nieobecny radny Radzicki i radna
Supernat)
Uchwała  Nr  VIII/67/07  w  sprawie  zbycia  nieruchomości  stanowiącej  mienie  gminne  została
przyjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 10 niniejszego protokołu. 

h) zbycia nieruchomości stanowiących mienie gminne – Lipka, działka nr 487/5
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
W związku z brakiem pytań zaproponował głosowanie za przyjęciem projektu uchwały w sprawie
zbycia nieruchomości stanowiącej mienie gminne:
„za”

13 osób
„przeciw”  

  0 osób
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„wstrzymało się”   0 osób (nieobecny radny Radzicki i radna
Supernat)
Uchwała  Nr  VIII/68/07  w  sprawie  zbycia  nieruchomości  stanowiącej  mienie  gminne  została
przyjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 11 niniejszego protokołu.

i) zbycia nieruchomości stanowiących mienie gminne – Lipka, działka nr 487/6
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
W związku z brakiem pytań zaproponował głosowanie za przyjęciem projektu uchwały w sprawie
zbycia nieruchomości stanowiącej mienie gminne:
„za”

13 osób
„przeciw”  

  0 osób
„wstrzymało się”   0 osób (nieobecny radny Radzicki i radna
Supernat)
Uchwała  Nr  VIII/69/07  w  sprawie  zbycia  nieruchomości  stanowiącej  mienie  gminne  została
przyjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 12 niniejszego protokołu.

j) zbycia nieruchomości stanowiących mienie gminne – Nowe Potulice, działka nr 58/3
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
W związku z brakiem pytań zaproponował głosowanie za przyjęciem projektu uchwały w sprawie
zbycia nieruchomości stanowiącej mienie gminne:
„za”

13 osób
„przeciw”  

  0 osób
„wstrzymało się”   0 osób (nieobecny radny Radzicki i radna
Supernat)
Uchwała  Nr  VIII/70/07  w  sprawie  zbycia  nieruchomości  stanowiącej  mienie  gminne  została
przyjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 13 niniejszego protokołu.

k) zbycia nieruchomości stanowiących mienie gminne – Smolnica, działka nr 57/2
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radna Danuta Polak zapytała, jaki charakter ma działka. Pracownik Urzędu Gminy pan Bartosz
Sadowski wyjaśnił, że rzeczoznawca szacując wartość nieruchomości miał dokumentację, w tym
studium  niezbędną  do  oszacowania  prawidłowej  wartości.  Wójt  dodał,  że  nie  ma  możliwości
zmniejszenia ceny oszacowanej przez rzeczoznawcę. 
 W  związku  z  wyczerpaniem  pytań  Przewodniczący  Rady  Gminy  pan  Ryszard  Pacholik
zaproponował  głosowanie  za  przyjęciem  projektu  uchwały  w  sprawie  zbycia  nieruchomości
stanowiącej mienie gminne:
„za”

12 osób
„przeciw”  

  0 osób (nieobecny radny Radzicki i radna Supernat)
„wstrzymało się”   1 osoba (radna Danuta Polak)  
Uchwała  Nr  VIII/71/07  w  sprawie  zbycia  nieruchomości  stanowiącej  mienie  gminne  została
przyjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 14 niniejszego protokołu. 

l) zbycia nieruchomości stanowiących mienie gminne – Lipka, działka nr 260/1
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
W związku z brakiem pytań zaproponował głosowanie za przyjęciem projektu uchwały w sprawie
zbycia nieruchomości stanowiącej mienie gminne:
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„za”
13 osób

„przeciw”  
  0 osób

„wstrzymało się”   0 osób (nieobecny radny Radzicki i radna
Supernat)
Uchwała  Nr  VIII/72/07  w  sprawie  zbycia  nieruchomości  stanowiącej  mienie  gminne  została
przyjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 15 niniejszego protokołu. 

m) zbycia nieruchomości stanowiących mienie gminne – Smolnica, działka nr 57/1
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
W związku z brakiem pytań zaproponował głosowanie za przyjęciem projektu uchwały w sprawie
zbycia nieruchomości stanowiącej mienie gminne:
„za”

13 osób
„przeciw”  

  0 osób
„wstrzymało się”   0 osób (nieobecny radny Radzicki i radna
Supernat)
Uchwała  Nr  VIII/73/07  w  sprawie  zbycia  nieruchomości  stanowiącej  mienie  gminne  została
przyjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 16 niniejszego protokołu. 

o) zmiany budżetu gminy na 2007 rok
Projekt  uchwały omówiła  Zastępca Skarbnika  pani  Barbara Józefko.  Następnie Przewodniczący
Rady Gminy pan Ryszard Pacholik otworzył dyskusję nad projektem. W związku z brakiem pytań
zaproponował głosowanie za przyjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na
2007 rok:
„za”

13 osób
„przeciw”  

  0 osób
„wstrzymało się”   0 osób (nieobecny radny Radzicki i radna
Supernat)
Uchwała  Nr  VIII/74/07  w  sprawie  zmiany  budżetu  gminy  na  2007  rok  została  przyjęta
jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 17 niniejszego protokołu. 

p) przyjęcia programu gospodarczego przez Gminę Lipka na lata 2008-2013
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik  otworzył dyskusję  nad projektem uchwały.
Kierownik Referatu Komunalnego pan Grzegorz Józefko przedstawił zasadność podjęcia uchwały.
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik poinformował, że jest to uchwała intencyjna,
dzięki której będzie istniała możliwość podjęcia środków z Unii Europejskiej. W tym miejscu Wójt
ponownie  poinformował  radnych,  że  jedyną  możliwą  formą podjęcia  środków  z  zewnątrz  jest
spełnianie warunków wyznaczonych w WRPO. Istnieje możliwość dofinansowania remontu jedynie
takich dróg gminnych, które  bezpośrednio łączą się z drogą powiatową lub wojewódzką. Dlatego
też droga w kierunku Batorowo – Buka, czy w kierunku Huty nie są ujęte w tym programie. 
Radny Jacek Bieluszko zaproponował, aby do programu gospodarczego włączyć także drogę przy
ulicy Ogrodowej,  gdyż  ona  także  łączy się  z  drogą  wojewódzką.  Wniosek  ten  został  ujęty w
projekcie uchwały. 
Radny  Krzysztof  Olczak  zapytał  o  termin  wykonania  dokumentacji  niezbędnej  do  pozyskania
środków finansowych. Wójt odpowiadając poinformował, że nie są znane jeszcze szczegóły WRPO
dotyczące wniosków, które będą składane przez poszczególne jednostki samorządowe. Dodał, że
prowadzone są rozmowy z firmami które wykonują takie wnioski i one także nie potrafią bliżej
określić terminów. 
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Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik ponownie podkreślił, że uchwała jest uchwałą
intencyjną. 
Dyrektor Zespołu Szkół  w Lipce pan Bernard Kaczmarek zapytał o sposób składania wniosku.  
Czy zostanie on wykonany przez pracowników Urzędu Gminy, czy też przez firmę z zewnątrz.
Ponadto zapytał o poprawę warunków istniejącego boiska szkolnego. Czy ono jest także ujęte w
planie. 
Kierownik Referatu Komunalnego pan Grzegorz Józefko poinformował, że zakładana jest realizacja
jednego dużego zadania w podziale na etapy. W tym zadaniu zawarte są także drogi wewnętrzne  i
boisko. Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik dodał, że istnieje szansa, iż wniosek
zostanie  realizowany  już  w  2007  roku.  Firma,  która  ma  wykonać  wniosek  
o dofinansowanie zajmuje 2 miejsce w rankingu skuteczności w pozyskiwaniu środków. 
Po  wyczerpaniu  pytań  Przewodniczący  Rady  Gminy  pan  Ryszard  Pacholik  zaproponował
głosowanie  w sprawie podjęcia  projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu gospodarczego
przez Gminę Lipka na lata 2008-2013:
„za”

13 osób
„przeciw”  

  0 osób
„wstrzymało się”   0 osób (nieobecny radny Radzicki i radna
Supernat)
Uchwała Nr VIII/75/07 w sprawie przyjęcia programu gospodarczego przez Gminę Lipka na lata
2008-2013 została przyjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 18 niniejszego protokołu. 

8. Informacja Wójta o działalności w okresie międzysesyjnym.
1. Informcja o przeprowadzonych przetargach.
2. Podjęte zarządzenia Wójta.
3. Informacja na temat wykonania sieci kanalizacyjnej we wsi Scholastykowo.
4. Informacja na temat wykonania remontu i otwarcia sali narad w budynku Urzędu Gminy.
5. Informacja o wykonanych pracach przy poszerzeniu przejścia obok kapliczki.
6. Informacja  o  wykonaniu  remontu  dachu  w  Zakładzie  Opieki  Zdrowotnej  w Lipce  przy ul.

Gajowej. 
7. Informacja  dotycząca  realizacji  projektu  budowlanego  na  wykonanie  sieci  kanalizacyjnej  

we wsi Bługowo przez Agencję Nieruchomości Rolnych w Pile. Wójt powiadomił, że otrzymał
informację o realizacji zadania przez Agencję Nieruchomości Rolnych w 2008 roku. 

8. Informacja dotycząca zlecenia wykonania zdjęć gminy Lipka z lotu samolotu w celu promocji
gminy. 

9. Informacja dotycząca przekazania pomieszczenia Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych na działalność Gminnej Spółki Wodnej.  Wiąże się to z przeniesiem GSW do
budynku Gminnego Ośrodka Kultury. W wyniku tego Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej
otrzyma dodatkowe pomieszczenie na sprawniejsze funkcjonowanie ośrodka. 

10. Wójt  poprosił  radnych o zgodę na  realizację zadania dotyczącego remontu drogi  przy ulicy
Spokojnej – pierwszego etapu (do lasu). 

Kierownik  Referatu  Komunalnego  pan  Grzegorz  Józefko  poinformował,  że  dyrekcja  Agencji
Nieruchomości  Rolnych ogłosiła przetarg na wykonanie dokumentacji  niezbędnej  do wykonania
sieci kanalizacyjnej w Bługowie. Realizacja inwestycji ma zostać rozpoczęta w 2008 r.
Przewodniczący  Rady  Gminy  pan  Ryszard  Pacholik  poprosił  uczestników  sesji  o  zgłaszanie
kandydatów na starostów tegorocznych Dożynek. 
Radny Krzysztof Olczak zaapelował, aby ponownie podjąć temat rozwiązania problemu gospodarki
komunalnej w gminie. 

9. Zakończenie Sesji.
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik dziękując radnym, sołtysom oraz zaproszonym
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gościom za uczestnictwo w VIII Sesji Rady Gminy zakończył posiedzenie.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: Przewodniczący Rady Gminy
Anna Wrzeszcz         mgr Ryszard Pacholik
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